
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZAT
KÖZGYŰLÉSE

VII-271.165-13/2015.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzat  Közgyűlésének  2015. október 1.
napján  08  óra  00  perces  kezdettel,  a  Polgármesteri  Hivatal  Közgyűlési
Termében tartott közmeghallgatásáról.

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester,  Badány Lajos, Barta  Gábor,  Eperjesi  Erika,
Fodor Zoltán,  Földesi Norbert, Gazdusné Pankucsi Katalin,  Glatz Katalin,  Hubay György,
Jakab Péter,  Katona Ferenc, Kovácsné Budai Mária,  Molnár  Péter,  Nagy-Korsa Judit,  Dr.
Nánási-Kocsis  Norbert,  Novák  Józsefné,  Pakusza  Zoltán,  Révész  Péter,  Soós  Attila,
Szécsényi Marianna, Dr. Tompa Sándor képviselők és Dr. Kiss János alpolgármester 

Később érkeztek: Deák-Bárdos Mihály, Dr. Kovács László, Dr. Nehéz Károly, Dr. Simon
Gábor és Szilágyi Szabolcs képviselők

Távol  maradt: Bartha  György,  Hollósy  Endre  András  képviselők  és  Kiss  Gábor
alpolgármester

Tanácskozási joggal jelen van: Pfliegler Péter alpolgármester

Meghívottak: a Polgármesteri Hivatal kabinet- és osztályvezetői, a Miskolc Holding Zrt. és
tagvállalatainak  képviselői,  a  miskolci  nemzetiségi  önkormányzatok  elnökei  a  mellékelt
jelenléti ív szerint.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Köszönti  a  Közmeghallgatáson  megjelent  miskolci
polgárokat,  a  sajtó  képviselőit,  képviselőtársait.  Elmondja,  hogy  a Közmeghallgatás  a
vonatkozó törvényi előírás szerint Közgyűlésnek minősül. 
Bejelenti,  hogy  a  testület  29  tagja  közül  a  jelenléti  ív  szerint  megjelent  22  fő,  így  a
Közmeghallgatás határozatképes, amit megnyit.
Kéri, szavazzanak arról, hogy a mai testületi ülésen – a meghívó szerint – Közmeghallgatást
tartanak.

A Közgyűlés 23  igen, 0  nem szavazattal, 0  tartózkodás
mellett az ülés napirendjét a meghívóban foglaltak szerint
állapította meg.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzata 43.
szakaszának (2) bekezdése értelmében a közmeghallgatáson az állampolgárok és a helyben
érdekelt szervezetek képviselői közérdekű ügyben szólalhatnak fel. Egyedi hatósági ügyekben
nem  adható  szó.  Kéri  az  érdeklődő  polgárokat,  hogy  hozzászólásaikat  erre  figyelemmel
tegyék meg.
Tájékoztatja  a  megjelenteket,  hogy  előzetesen  19 fő jelezte,  hogy  szólni  kíván  a
Közmeghallgatáson.
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A válaszadásra közvetlenül a hozzászólás után kerül majd sor, amennyiben az adott problémát
olyan  mélységben  ismerik,  hogy  helyben  választ  tudnak  adni  a  felmerült  kérdésekre,
észrevételekre. 
A kitöltött felszólalási jegyek alapján fogja szólítani a hozzászólásra jelentkezetteket, azzal,
hogy maximum 3 perc hozzászólási idő áll mindenki rendelkezésére.

Az első felszólalót, Medve Istvánt kéri, hogy fáradjon a mikrofonhoz.

Medve István: Egy tényt szeretne ismertetni, hogy amit elkezdett a BANTESZ Szövetkezet,
az megvalósul, 3000 munkahelyet és a vágóhidat létre fogják hozni, mert megvannak hozzá a
feltételek. Nehézségeik vannak és valószínű, hogy lesznek is, de rendíthetetlenek. Több mint
260 tájékoztatót küldött a képviselők részére, de nem válaszolt rá senki. Hangsúlyozták pedig,
hogy nem kerül semmibe a beruházás a Kormánynak. Kiemeli az összefogás fontosságát és
annak előnyeit.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A második felszólalót, Szatmári Erzsébetet kéri,  hogy tegye
meg hozzászólását.

Szatmári Erzsébet: Miskolcon a Melinda utca 2–12. számú Társasház közös képviselője.
Felhívja a figyelmet az utcában lévő parkolási problémákra, hogy a 18. számtól a 24-ig nincs
egy  parkolóhely  sem,  de  parkolóbérletet  kapnak  a  tulajdonosok.  A  10-12.  szám  előtt  a
legrosszabb a helyzet,  mert  hat lépcsőház közel  száz tulajdonosának kell  a parkolóhelyen
osztozni. Épült parkoló a bölcsőde mellett, de azt nem veszik igénybe.
A Mentor Szakképző Iskola felé már márciusban is panasszal élt, mert amit az ott tanulók
művelnek a környéken, az elviselhetetlen, zavarják a nyugalmat. Az iskolának nincs udvara,
és  a  parkoló  autókon  ülnek  a  diákok,  a  társasházak  előtt  randalíroznak,  trágár  szavakat
hangoztatnak,  szemetelnek,  ami  ellen  mindenképp  tenni  szükséges.  Az  utcában  lévő  két
játszóteret sem rendeltetésszerűen használják, rongálják, mindezt iskola időben. 
A Melinda utca 2–10. közötti szakaszon a kutyasétáltatók az utóbbi időben ételmaradékokat
raknak  le,  kutyát  etetnek.  Már  szólt  az  Önkormányzati  Rendészetnek,  akik  kimentek  a
helyszínre  többször,  járőröznek  is,  de  fokozottan  kérik  a  közbiztonság  javítását,  mert  a
játszótéren már az is előfordult, hogy szexuális életet is éltek.
2013-ban írásban kapta az Önkormányzattól,  hogy a Melinda  utat  javítani  fogják,  mert  a
Mentor Szakképző Iskoláról lezúduló esővíz megáll. Elmondja, hogy régen volt eső, de ott
még most is áll a víz. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Döntően  rendészeti  problémakör  hangzott  el,  valamint
parkolási és városüzemeltetési. 
Kéri,  hogy a közrenddel kapcsolatos kérdésekre válaszoljon az Önkormányzati Rendészettől
jelenlévő munkatárs.

Takács János: Ismerik a Melinda utcai problémát és kiemelten kezelik, járőrautóval minden
nap  többször  is  megjelennek,  illetve  gyalogos  járőrök  is  vannak  a  területen.  Abban  az
esetben, ha jogsértést tapasztalnak, akkor intézkednek a kollégáik, szankciót alkalmaznak. A
Mentor  Iskolánál  szeptember  29-én  volt  egy  nagyobb  ellenőrzése  a  Rendészetnek,
szemrevételezték  a  játszóteret,  a  kutyasétáltatót,  de  rendben  találtak  mindent.  Kéri,  hogy
amennyiben jogsértéseket találnak, a 06-80/46-00-46 ingyenes számon jelezzék azt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megadja a szót a Miskolci Rendőrségtől jelenlévő Alezredes
Úrnak.
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Dr. Bakk Richárd: A Melinda utcán felvetett  problémákkal  kapcsolatban kéri  a lakókat,
hogy  jelezzék  azt,  mert  csak  akkor  tudnak  intézkedni.  Az  iskolásokkal  kapcsolatban
megjegyzi, hogy amennyiben ez a trágár beszéd úgy nyilvánul meg, hogy a köznyugalmat is
károsan befolyásolja, garázdaság szabálysértése miatt el tudnak járni a fiatalokkal szemben,
de ezt is jelezni szükséges.
A parkolással kapcsolatban elmondja, hogy amennyiben valaki tiltott  helyen parkol, akkor
megteszik a szabálysértési feljelentést, szükség esetén elszállíttatják az autót, de ez ügyben is
szükséges  a  bejelentés,  és  rendőri  eszközökkel  megtesznek  mindent,  hogy  felszámolják
ezeket az állapotokat.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megköszöni  Alezredes  Úr  válaszát.  Kiegészítésként
elmondja,  hogy  az iskolát  is  meg  fogják  keresni  levél  formájában,  hogy  próbáljanak  a
diákjaikra ráhatni, hogy az említett problémák ne forduljanak elő.
Felkéri Perecsenyi  Attila urat,  a Régió Park Miskolc Kft. ügyvezetőjét,  hogy szíveskedjen
választ adni a parkolással kapcsolatos kérdésekre.

Perecsenyi Attila: Szatmári Asszonnyal személyesen egyeztettek a helyszínen és a felmerült
problémákra  tudtak  javaslatot  adni.  Példaként  említi,  hogy  lehetőség  van  kizárólagos  –
rendszámhoz kötött – parkoló bérlet kiadására is. Tájékoztatásként elmondja, hogy jelenleg
felülvizsgálják a rendeletüket, és új bérlettípus bevezetésének a lehetőségét is számba veszik.
Arra nincs mód, hogy közterületen megtiltsák másnak a parkolást.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megköszöni  Igazgató  úr  válaszát.  Kéri,  hogy  majd  egy
összefoglaló írásbeli választ is adjanak.
A következő  felszólalót,  Papp  Máriát  kéri,  tegye  meg  felszólalását.  Megállapítja,  hogy a
közmeghallgatáson nem jelent meg. 
Kéri, hogy a következő felszólalásra jelentkező Batta Mihályné tegye meg felszólalását. 

Batta  Mihályné: Az  Őzugró  és  a  Kiskerekhegy  dűlő  környékén  lakók,  illetve  telekkel
rendelkezők  nevében  kért  szót.  Az  elmúlt  években  rengeteg  probléma  történt.  Nincs
szemétszállítás, ezért szétdobálják a szemetet, szennyezik így a környezetet, ami egészségi és
higiéniai problémákat von maga után, pl. elszaporodtak a patkányok. 
Kérdése,  hogy bizonyos  emberek  hogyan  kaphattak  lakhatási  engedélyt,  jogosan laknak-e
ezekben az egykori hétvégi házakban.
A területre  vezető  út  állapota  az  elmúlt  években  leromlott.  A telektulajdonosok  többsége
elmenekült, gazosak maradtak a telkek. 
Nagyon  rossz  a  közbiztonság,  aminek  már  személyesen  is  áldozata  lett  több  ízben  is.
Rendőrségre,  bíróságra  kell  járnia,  leütötték  már,  amikor  elkapta  a  betörőt,  akkor  neki
támadtak.  Folyamatosak a környéken a betörések, termény lopások, vandalizmus. A telken
lévő  tulajdon  többségét  már  lerombolták,  kifosztották,  esetleg  már  fel  is  gyújtották  és
elhordják a  kerítéseket  is.  Már egyáltalán  nem érzik  magukat  biztonságban.  Fel  szeretnék
hívni a városvezetés figyelmét ezen helyzetekre. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Alezredes urat, hogy tegye meg válaszát az elhangzottak
kapcsán.

Dr.  Bakk  Richárd: A  rendőrség ismeri  az  Őzugró  terület  helyzetét,  valóban  történnek
betörések. Idén eddig 16 betörés történt, melyből már tíz elkövetőt sikerült eljárás alá vonni,
hat betörés elkövetőjét pedig még keresik. Kiemeli, hogy komolyan veszik a problémát. Azt
tapasztalják, hogy az elmúlt években javuló tendenciát mutat a közbiztonság, mind a gyalogos
szolgálat,  mind  az  autós  járőrszolgálat  miatt  is,  azóta  csökkennek  az  atrocitások.  Jó  a
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felderítési  eredményességük,  melynek  hosszútávon  bűnmegelőzési  vonzata  is  kell,  hogy
legyen.  Az  elkövetők  előbb  utóbb  börtönbe  fognak  kerülni  és  nem  fognak  a  környéken
rongálni.
Kéri,  hogy továbbra is jelezzék a problémákat.  Javasolja,  hogy a tulajdonosok is fogjanak
össze, akár a polgárőrség soraiba belépve, mert szükség van minden segítségre.

Dr. Kriza  Ákos polgármester: Felkéri  Majoros  Róbertet,  a  MiReHuKöz  Nonprofit  Kft.
ügyvezetőjét, hogy adjon választ a szemétszállítással kapcsolatos kérdésre. 

Majoros Róbert: Tájékoztatásul elmondja, hogy van szemétszállítás a környéken, ahol pedig
még  sincs  az  azért  van,  mert  a  szemetesautó  nem  tudja  megközelíteni  az  ingatlant.  A
jogszabályból adódó kötelezettséget teljesítik, mert ameddig az autó képes, addig felmennek
a hulladékért. Ezt meg is teszik, hiszen az Őzugró utcában is van fizető ügyfelük.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri  a következő felszólalásra  jelentkezőt,  Varga Istvánt,
hogy tegye meg felszólalását.

Varga István: A Tulipán utcai lakosok nevében szólal fel. Köszönetet kíván mondani, mert a
térségben tapasztalatai alapján sokat tesznek az áldatlan állapotok megszüntetésére. Két évvel
ezelőtt  is  részt  vett  a  Közmeghallgatáson,  nagy  részét  a  felvetéseinek  megoldották,  pl.
közvilágítás,  jelzőtáblák,  kamera  kihelyezése  az  utcában.  Mindezért  a  lakók  nevében  is
köszönetet  mond  Polgármester  és  Főépítész  uraknak,  illetve  mindenkinek,  aki  részt  vett
benne. Kiemeli, a legfontosabb az, hogy a városrendezési terv is módosításra került, amelynek
a  lakóközösség  is  nagyon  örül,  ezek  alapján  elvi  megegyezés  született  a  város  és  a
lakóközösség között. Kérdés az, hogyan tudnának tovább lépni ebben, mert óriási szemét van
a területen, amit folyamatosan feltöltenek, illetve néhány lakó lakhatási  körülményei  olyan
rosszak, hogy el akarnak menni onnan. Hubay képviselő úr támogatásáról biztosította őket, de
jelezte,  hogy  ez  hatáskörén  túlnyúl,  és  Alpolgármester  úrhoz  lenne  szükséges  fordulni.
Elsősorban nem pénzügyi támogatásra gondolnak, hanem a hatósági eszközök kikényszerítő
erejét lenne szükséges alkalmazni. 
Felhívja a figyelmet arra, hogy most nyert pert a parkolási társasággal szemben. Sok esetben
olyan helyen is büntetnek, ahol jogszerűtlen, illetve olyan eszközöket alkalmaznak, amelyek
nem megfelelőek. Ezt pedig már a bíróság is kimondta. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Pontosítást kér, hogy mit ért ezalatt.

Varga István: Olyan helyen akarnak büntetni, ami nem parkolóhely. Pert pedig az esetben
nyert,  amikor  leparkolt,  elhúzódott  az  ügyintézése,  azonban  még  épp  időben  érkezett  a
gépjárműhöz,  de a  parkolóőr  elkezdte  a  büntetés  kiszabását.  A parkolási  rendeletben több
olyan  problémát  is  talált,  ami  az  egész  városra  nézve  is  kellemetlen.  Örömmel  hallotta
viszont, hogy folyamatban van a jogszabály felülvizsgálata.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Varga urat, hogy a talált hibákat levélben küldje meg a
részére. 
A felvetett problémákat folyamatában fogják kezelni. Részletes választ írásban fog a Hivatal
adni.
Kéri Fülöp Józsefnét, hogy fáradjon a mikrofonhoz és tegye meg felszólalását.

Fülöp Józsefné: A Szántó Kovács János 74. számtól a 80/A-ig a támfalépítési munkálatok
során okozott károk helyreállítása ezidáig nem történt meg. Megjegyzi, hogy tisztában van
azzal,  hogy  folyik  a  közbeszerzési  eljárás.  2014.  év  végén  elfogadták  ideiglenesen  azt  a
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megoldást, hogy padlódeszkákból alakították ki a járdát, mert a 76-78. előtt lévő járdát nem
merték  megbontani,  mert  félő  volt,  hogy jobban megindul  a  part  és  akkor  a  házakban is
nagyobb kár keletkezett volna. A Városgazda munkatársa azt mondta, hogy csak úgy lehet
megbontani azt, hogyha a kerítés előtt vasbetoncölöpöt fúrnak be. Megtekintette az elkészült
tervrajzot és sajnálattal  tapasztalta,  hogy csak a járda külső szélén van vasbetoncölöp és a
járda alatt  pedig keresztben vasbeton. Nyáron tovább csúszott  már  a  deszkából  kialakított
ideiglenes járda is. Múlt évben is kérte, hogy az elbontott lépcső visszaépítését oldják meg,
mert így néhány méter helyett 60-80 métert kell mennie az ott élőknek. Egész nyáron nem
kaptak zöld-hulladék zsákot,  nem viszik fel  a partra  számukra.  A tervben nem szerepel  a
bedőlt kerítéseik helyrehozatala sem, de a biztosító sem fizet, mert szerintük a gabion támfal
szakszerűtlen építése miatt  történt  az eset.  Kéri  Polgármester  urat,  hogy hozzák helyre  az
okozott károkat (járda, kerítés, lépcső), mert kénytelenek lesznek a bírósághoz fordulni. 
Az Újgyőri  főtéren a buszvégállomáson lévő váróteremben a mellékhelyiség egy éve nem
használható. Ezt már több fórumon jelezték.
A  Szántó  Kovács  János  utcánál  lévő  19-es  számú  buszjárat  megállója  három  éve  nincs
befejezve, melyet már tavaly is jelzett.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Dr. Schweickhardt Gyulát, a Miskolci Városgazda
Nonprofit Kft. ügyvezetőjét, hogy válaszoljon a felmerült kérdésekre.

Dr. Schweickhardt Gyula: A Szántó Kovács János utcában a járdaépítéssel kapcsolatban
elmondja,  hogy  a  Városgazda  az  ideiglenes  járda  készítését  végezte  el.  A  végleges
helyreállítás tekintetében beruházási igény merült fel, ezért az azzal kapcsolatos közbeszerzés
előkészítése és a kivitelező kiválasztása zajlik. 
A buszmegállóval kapcsolatban elmondja, hogy ezen a héten az igényelt munkák elvégzése
megtörténik.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kérdése,  hogy  az  építkezési  folyamatok  mindazokra  a
problémákra – amiket most hallottak – megoldást nyújtanak (kerítés, támfal).

Dr.  Schweickhardt  Gyula: Azt  az  előkészítést  nem  a  Városgazda  végzi,  hanem  az
Önkormányzat Beruházási Osztálya.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri  a  Beruházási  Osztály  vezetőjét,  Dr.  Menyhárt
Szabolcsot, hogy reagáljon az elhangzottakkal kapcsolatban.

Dr. Menyhárt Szabolcs: A beruházási folyamattal  az Önkormányzat  foglalkozik. Egy vis
maior  esemény  következtében  történik  a  helyreállítás.  Történt  egy  támfalomlás,  ennek  a
helyreállítására  az  Önkormányzat  pályázott  és  a  Belügyminisztérium  vis  maior  alapja
támogatja az építkezést. A megvalósításra kerülő támfalépítési technológia azt eredményezi,
hogy minden esetben az egyes ingatlanokhoz vezető tereplépcsőket a gabionos fal szerkezeti
sajátosságai miatt  nem lehet  megbontani  és megépíteni,  ezért  minden esetben egy kerülőt
muszáj  létrehozni.  Hangsúlyozza,  hogy  erre  a  műszaki  és  tervezési  sajátosság  miatt  van
szükség, annak érdekében, hogy biztonságos támfal létesüljön.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a válaszokat.
Kéri  Majoros  igazgató  urat,  hogy  hulladékzsákokkal  kapcsolatos  felvetésre  fokozottan
figyeljenek oda.
Leskó Tamásnét kéri, tegye meg felszólalását. Megállapítja, hogy a közmeghallgatáson nem
jelent meg. 

5



A következő felszólalót Jászhalmi Máriát kéri, tegye meg felszólalását. Szintén megállapítja,
hogy nem jelent meg. 
Megadja a szót Tasi Bélának, hogy tegye meg felszólalását.

Tasi Béla:  Egészségügyi problémája van, 43 éve cukorbeteg. Korábban már írt egy levelet
Polgármester  úrnak,  válaszként  egy  belgyógyásszal  történt  konzultáció  után  Debreceni
kivizsgálást  javasoltak.  A  háziorvosától  nem  kapott  beutalót,  így  betegjogi  képviselőhöz
fordult.  A  Hematológián  rosszindulatú  rákos  megbetegedést  diagnosztizáltak  nála,  de
véleménye szerint nem látták el megfelelően és nem jó diagnózist állítottak fel. Több helyen
kért  segítséget,  nemcsak helyileg,  hanem felsőbb szinteken is,  például  az Alapvető Jogok
Biztosától.  Kielégítő  választ  nem  kapott.  Januárban  a  Hematológián  egy  előzőleg  már
megállapított  betegséget  diagnosztizáltak.  Továbbra  is  az  a  véleménye,  hogy nem kezelik
megfelelően, mert utána keresett és a felállított diagnózisokat nem találtja a szakirodalommal
egyezőnek. Debrecenben kapott egy újabb diagnózist, amely az ellenanyag képző sejtek rákját
állapította meg, erre 5 éve kér, de nem kap kezelést. A kórház főigazgatójának megírta fenti
panaszait  mellékelve  leleteit.  Azt  a  választ  kapta,  hogy  a  kórház  dolgozói  a  szakma
szabályainak  betartásával  igyekeznek  az  egészségi  állapotát  a  lehető  legjobbra  fordítani,
valamint  mindent  elkövetnek  és  a  jövőben  is  meg  fognak  tenni  azért,  hogy a  megfelelő
kezelést kapja. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Tájékoztatja  a  felszólalót,  hogy  felszólalási  ideje  lejárt,
valamint megkérdezi, hogy a városvezetés részéről milyen konkrét segítséget vár? 

Tasi Béla: Azt a kezelést szeretné megkapni ami szerinte megfelelő lenne. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Ez szakmai kérdés, amellyel kapcsolatban a helyi, illetve a
debreceni orvosok már tájékoztatták a lehetőségekről. Ha úgy gondolja, hogy ezek nem voltak
megfelelőek,  illetve  kifogással  szeretne  élni  az  orvosi  protokoll  betartását  illetően,  akkor
javasolja,  hogy  forduljon  a  Tisztiorvosi  Szolgálathoz.  A  városvezetés  sajnos  nem  tudja
biztosítani az általa kért kezelést, ebben nem tudnak neki segíteni.

Tasi Béla: A városvezetés felelős a betegek alapellátásárét. Úgy gondolja, hogy szándékosan
károsítják meg az egészségét.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Ez  nem  az  alapellátás,  hanem  a  szakellátás  része.
Amennyiben ezt gondolja úgy bírósághoz is fordulhat. 

Tasi Béla: Nem akar bírósághoz fordulni, mert úgy érzi azért vannak a jogi képviselők, hogy
ilyen helyzetben segítsenek. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  hogy  adják  meg  a  felszólalónak  a  jogi  képviselő
elérhetőségét. 
Gonda József urat kéri, hogy fáradjon a mikrofonhoz. 

Gonda József: Köszönti  a Polgármester  urat,  a városvezetést  és a résztvevőket.  Pingyom
városrész közbiztonságával kapcsolatosan szeretne felszólalni, ami véleménye szerint nagyon
el van hanyagolva.  Szólni szeretne továbbá a Miskolc belterületén jelen lévő vandalizmus
kapcsán. Nagyon sokan művelnek Pingyom területén kiskerteket, ő személy szerint évtizedek
óta. Felháborítónak tarja, hogy a szerszámokat, amivel a kerteket művelik ellopják, úgy érzi a
rendőrség pedig tehetetlen. Az Avasi Rendőrkapitányság, akihez ez a terület is tartozik, nem
tud tenni ez ellen semmit. A betörések után azt a választ kapják, hogy a tettes ismeretlen. Egy-
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egy betörés alkalmával akár több százezer forintos károkat is okoznak és ez a probléma ott
emberek százait érinti. Szeretnék, ha legalább a miskolci oldalról közvilágítás lenne, esetleg
kamerarendszer kerülne felszerelésre, vagy csalikamerákat helyeznének ki. Másik problémája,
hogy Miskolc belterületén a vandalizmus már odáig jutott el, hogy a Győri kapu 110-118.
között a bérházak hátsó parkolóiban autót már nem lehet otthagyni. Megrongálják, feltörik,
összekarcolják,  a ponyvákat  széthasogatják.  A rendőrség itt  is  tehetetlen,  a tetteseket  nem
találják meg. A garázsoknál is széttörnek és összekarcolnak mindent. Következő probléma a
kutyafuttató, amely a Szinva parton található és a Gyula utcáról nyílik. Ha megoldható lenne
ennek a körbe kerítése, akkor nem szaladnának a kutyák a garázsokhoz és nem lenne azok
környékén állandó a kutyaürülék. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megpróbálják a közbiztonságot
erősíteni, a kamerarendszer fejlesztésén már dolgoznak, reméli, hogy 2017. évben ez le is tud
majd  zárulni.  A  lehetőségekhez  képest  400-500  kamerát  szeretnének  addig  telepíteni  és
megoldani természetesen azoknak a figyelését megfelelő szoftverekkel, illetve emberi erővel.
A Pingyom kérdésköre a leginkább a külterületi probléma megoldáshoz tartozik, ott a lovas
mezőőr szolgálat  nyújthat  megoldást,  ennek megerősítésén is  dolgoznak.  Kéri  a rendőrség
képviselőjét, hogy reagáljon az elhangzottakra. 

Dr. Bakk Richárd: A pingyomi hétvégi házas területről elmondja, hogy más hétvégi házas
területekhez képest privilegizálva van, hiszen a statisztikáik szerint kevesebb ott a jogsértés.
Az említett többszázas esetszámról nem tudnak, erről jelzés nem érkezett. Ez a rész az Avasi,
illetve  az  Emődi  Rendőröshöz  tartozik  és  egy  elég  nagy  része  Mályi  külterülete.  Mályi
Önkormányzatával együttműködve ezt a hétvégi házas területet, munkaidőn túl is igyekeznek
járőrökkel  biztosítani.  A  terménylopás  típusú  bűncselekmények  ellen  nyilván  az  a
leghatásosabb,  ha  növelni  lehet  a  rendőri  jelenlétet.  Igyekeznek  ezt  megoldani  a
lehetőségeikhez képest. Azt be kell látni, hogy csak a rendőri jelenlét nem lesz megoldás, a
vagyonvédelemről a lakóknak is gondoskodni kell. 
A Győri kapui résszel kapcsolatosan elmondja, hogy ott sem tapasztaltak ilyen bejelentéseket
tömeges gépkocsi rongálásról. Kéri, hogy ezeket mindenképpen jelezzék, mert ha nem tudnak
róla,  akkor  valóban  tehetetlenek.  A  kamerarendszer  valóban  megoldást,  illetve  segítséget
jelenthet a bűnüldözésben és a megelőzésben.

Gonda József: Elmondja, hogy hiába tesznek bejelentést, mert nem történik semmi, pár nap
vagy egy hét elteltével kiértesítik őket arról, hogy ismeretlen az elkövető. A téli időszakban,
mikor  nem  használja  az  autóját,  akkor  sem  tudja  otthagyni  ponyvával  letakarva,  mert
megrongálják. Hiába lett azóta garázsuk, ott sincs teljes biztonságban. Úgy gondolja, hogy a
lakosság minden tőle telhetőt megtesz, a rendőrség viszont nem. Az Avasi Rendőrörs teljesen
tehetetlen a pingyomi sorozatos betörésekkel kapcsolatban, amelyek nem csak őt, hanem a
szomszédait is érintik. Nem azt kérik, hogy mindenki mellé állítsanak rendőrt, hanem, hogy
tegyenek valamit  a közbiztonság javítása érdekében,  ha kevés a rendőr akkor  világítással,
vagy  kamerákkal  segítsék  a  polgárokat.  Tűrhetetlen,  hogy  évtizedek  munkáját  valaki
egyszerűen csak elviszi, vagy tönkre teszi. 

Dr.  Bakk  Richárd:  Továbbra  is  arra  buzdítja  a  lakosságot,  hogy  mindenről  tegyenek
bejelentést.  Hétvégi  házas  bűnesetekkel  kapcsolatosan  30%-os  a  nyomozati  arány,
természetesen csak azok esetében akik bejelentést tesznek, mert aki nem tesz annál biztosan
nulla százalék az esély arra, hogy az elkövetőt megtalálják és felelősségre vonják. Nem állítja,
hogy minden elkövetőt megtalálnak, erre a világ egyetlen rendőrsége sem lenne képes, de
minden  bejelentett  esetben  a  lehető  legkörültekintőbben  eljárnak  és  nagyon  sok  esetben
eredményesen.

7



Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megköszöni  a  választ.  Magyar  Pálnét  kéri  felszólalásra.
Tekintettel arra, hogy nem jelent meg a Közmeghallgatáson a következő felszólalót Móricz
Jánosnét szólítja. 

Móricz Jánosné: A Gyermekváros fölött a Szűrcsapó és az Aranyeső utca között van egy
belterületi ingatlana. Ezen a területen kb. 10 telek található. Évek óta szélmalom harcot vív,
mert a környező területek legalább 20-30 éve nincsenek gondozva, akácos és tölgyes erdő nőtt
rá. Az út nincs megjavítva, egy tölgyfa dőlt a fészerére és a mellékhelyiségére, de sajnos az út
olyan rossz állapotban van, hogy megközelíthetetlenné vált az ingatlan, így a javításokat sem
tudja megoldani.  Másik problémája,  melyet  nem jelölt  meg a felszólalási  jegyen,  hogy az
Avason a Sályi utca 13. szám alatt az első emeleten lakó fészekrakó család távozása után már
kétszer felgyújtották a lakást. Jó fél éve nem lakik ott senki, sajnos elszaporodtak a csótányok,
a házban lakók nem tudnak tőlük megszabadulni. Az ajtó nyitva van, ezért a közös képviselő
egy  lakatot  tett  rá.  Szóltak  a  helyi  képviselőnek,  hogy nem tudják  kiírtani  a  kártevőket.
Szeretnének valamiféle intézkedést ezzel a lakással kapcsolatosan. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Mindenképpen intézkedni fognak, köszöni a hozzászólást.
Kéri Schweikhardt Gyula urat a Városgazda Kft. ügyvezetőjét, valamint polgármesteri biztost,
hogy a Sályi u. 13. fsz/1. szám alatti lakás kapcsán válaszoljon a kérdésekre.

Schweikhardt Gyula: A kollégáival ki fognak menni az említett útszakaszt megtekinteni és
amennyiben szükséges a javítás, el fogják végezni még november hónapban. A Sályi utcai
ingatlannal  kapcsolatosan  elmondja,  hogy  oda  is  ki  fognak  szállni,  ellenőrzik  és
gondoskodnak a lakás lezárásáról, illetve a csótányok irtásáról.

Dr. Kriza  Ákos polgármester: Kéri,  hogy vizsgálják meg  a tulajdonjog kérdését  is.  Dr.
Takács Andrást kéri, tegye meg felszólalást. 

Dr.  Takács  András:  A  parkolás  problémáját  már  említették  előtte,  ő  most  egy  más
megközelítésből  szeretné a témát  felvetni.  A boltok szombat-vasárnapi  zárva tartása miatt
átrendeződtek a vásárlási szokások. Pénteken és szombaton tele vannak a nagy áruházak a kis
boltok azonban nem rendelkeznek szabad parkolóhellyel,  csak közterületen lehet  parkolni.
Igaz, hogy bizonyos helyeken vannak kedvezmények, de ha az ember egy kicsivel is túllépi a
parkolási  időt,  megbüntetik.  Volt  olyan,  akit  tíz  percen belül  kétszer  büntettek  meg.  Úgy
gondolja, hogy a szombati parkolást ingyenessé lehetne tenni, de ha ez bevételkiesést okoz,
akkor ennek pótlására a többi napokon fél órával tovább tarthatna a fizetős időszak. Másik
problémája az MVK járatokon történő büntetés, amelyről számos újságcikk is született. Sokan
panaszkodnak  arra,  hogy  kézben  lévő  palackért,  vagy  kisgyermek  kezében  lévő  ételért
büntetnek.  Személyes  tapasztalata,  hogy  az  Intercity  járatokon,  illetve  Párizsban  a
tömegközlekedési eszközökön sem büntetnek étel vagy italfogyasztás miatt. Kijelenti, hogy
nyáron negyven fokban, ha szomjas lesz,  bizony ő is bele fog kortyolni  az ásványvizébe,
véleménye szerint ezt  a gyakorlatot át kellene gondolni. Harmadik téma melyet  felvetne a
migránsok problémája, mert mi történik, ha Münchenből ide irányítanak egy migránsokkal
teli buszt? Feltételezi, hogy van erre valami elképzelés.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Nem  gondolja,  hogy  ez  megtörténhet,  nem  fognak
Münchenből migránsokat küldeni Miskolcra. A másik két probléma valós miskolci ügy. A
parkolási  rend  változtatásának  lehetőségeit  egy  ideje  már  vizsgálják,  ebben  a  tárgykörbe
tartozik a hétvégi, illetve ünnepnapi parkolás rendje is. Válaszadásra megadja a szót a Régió
Park Kft. vezetőjének. 
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Perecsenyi  Attila:  Az említett  szombat-vasárnapi  zárva  tartásával  kapcsolatosan  egy  kis
kiegészítést tenne, hiszen csak vasárnap lett munkaszüneti nap. Polgármester úr is említette,
hogy  felülvizsgálják  a  rendeletet  annak  érdekében,  hogy  szabad  kapacitást  tudjanak
biztosítani a város részére. A díjfizetés egy eszköz arra, hogy a lakosság parkolni tudjon. Ha a
Búza  téren  pl.  szombat  reggel  megszüntetnék  a  díjfizetést,  akkor  káosz  alakulna  ki.
Lillafüreden  nagyon  kevés  a  parkoló,  ott  ez  az  engedmény  szintén  problémát  okozna.
Forgalomszámlálást  fognak  végezni,  megvizsgálják  a  telítettséget  és  mindent  megtesznek
azért, hogy a város lakói elégedettek legyenek a szolgáltatással. Hangsúlyozza, hogy nem a
bevétel az elsődleges cél, hanem az, hogy a koordinált parkolással szabad kapacitást tudjanak
biztosítani. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A  közlekedési  vállalat  részéről  Singlár  Zsolt  urat  kéri
válaszadásra. 

Singlár Zsolt: Az említett újságcikkek kapcsán elmondja, legjobb tudomása szerint enni-inni,
étkezni tömegközlekedési járműveken más városokban, illetve országokban sem lehet. Ez egy
nagyon fontos utazási feltétel, ami mindenki érdekét szolgálja. Hangsúlyozza azonban, hogy
visszazárható  palackból,  illetve  zárható  tárolóból  lehet  fogyasztani,  be  lehet  venni  a
gyógyszert  a  járművek  fedélzetén,  ezért  nem  szabnak  ki  büntetést.  A  jegyellenőrök
folyamatos  tréningeken  vesznek  részt.  Természetesen  szeretnék  elkerülni  a
kellemetlenségeket, tehát hangsúlyozza az összes csavaros tetejű üdítőből fogyasztható ital az
MVK járműveken. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megköszöni vezérigazgató úr tájékoztatását és a következő
felszólalót Hubai Gyöngyit kéri a mikrofonhoz. 

Hubai  Gyöngyi: Miskolci  és  vasgyári  lakosként  szeretne  felszólalni.  Először  a  Miskolci
Napló  kiadványról  szeretne  beszélni,  mert  a  térségben  a  kézbesítés  hiányos.  Az újságból
hiányolja  a  hasznos  tartalmakat,  mint  például  a  hétvégi  ügyeletek,  közműszerelők
elérhetősége stb. Lomtalanítással kapcsolatosan elmondja, nem megfelelő a tájékoztatás, nem
értesülnek  az  időpontokról  főként  akkor,  ha  azt  a  nem  kézbesített  újságban  közlik.  A
szemétszállítással kapcsolatban megjegyzi nagyon jó a zöldzsák szállítása, de azt tapasztalták,
hogy a határidő meglehetősen rövid, így nagyon sok zöld hulladék a kertekben maradt. 
A  vasgyári  közlekedés  évek  óta  nem  változik,  továbbra  is  bemondják  a  járatokon  a
csatlakozásokat hétvégén is, mikor azok nem közlekednek. 
Az SZTK rendelő épülete omladozik,  a főépület beázik,  a rendelést esetenként csak akkor
tudják megtartani, ha a vizet már feltakarították. Kérdezi, hogy áthelyezték a szakrendelések
nagy részét máshová, vagy csak megszüntették? 
A vasgyári piacon a CBA előtti megállóban a világítás hosszú idő óta nem működik. Nem
tudják  ki  a  területi  képviselő,  és  mikor  lehet  a  problémáikkal  megkeresni?  A  piac  két
épülettömbje mellett a kerítés szemétből van, itt elszaporodtak a patkányok. A hátsó bejárat le
van zárva,  az utca nehezen járható,  elvadultak  a kerítések,  az ereszcsatornákból  a  járdára
folyik az esővíz. A piac és a megálló között lehetetlen a közlekedés, mert ott zúzott kő vagy
sár a jellemző.
A Glanzer Miksa utcai volán megállóban nincs szemetes, a szétdobált szemetet senki nem
takarítja. A Kiss Ernő utcán a járda nagyon magas és nehezen lehet rajta közlekedni. Ennyit
szeretett volna mondani. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a felszólalást jelzi, hogy a 12 oldalas beadványt
megkapták és megvizsgálják. Rásonyi István urat kéri tegye meg a felszólalását. 
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Rásonyi  István:  Köszönti  a  megjelenteket.  Az  Avason  a  III.  ütemben  lakik.  A  kispiaci
asztalok problémáját Polgármester úrral pár éve már egyeztették a fogadóóráján, majd meg is
tekintette a területet személyesen. Láthatta, hogy ott árulni nem lehet, senki nem megy arra.
Amíg a bolt előtt voltak az asztalok, addig nem volt ezzel gond. Az árusoknak az lenne a
legjobb, ha az asztalok visszakerülnének a bolt elé. A Platán ABC előtt is van három asztal,
amit  használnak.  Kérdezi,  hogy  a  városi  rendelet  ezekre  miért  nem  vonatkozik,  a  piaci
asztalokat azok mintájára itt is vissza lehetne helyezni. 
A vízelvezetés évtizedek óta nincs megoldva. Januárban voltak kint a Városgazda emberei, de
sajnos a kivitelezés nem készült el. 
Kihelyeztek egy stop táblát a bolt előtti kihajtóhoz, de ezt nem sokan tartják be, ez a hely
továbbra is balesetveszélyes. 
Felvetődött benne a gondolat, hogy a Szemere sarokra a régi villanyrendőrt vissza lehetne
helyezni. Kéri a képviselőket, hogy anyagilag is járuljanak hozzá ehhez a kezdeményezéshez,
mivel főépítész úr tájékoztatása szerint, azért nem valósulhat meg a beruházás, mert erre nincs
megfelelő anyagi keret. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megköszöni a felszólalást, Kéri, hogy ellenőrizzék a városi
rendeletek betartását a piaci asztalok vonatkozásában az Avas területein. A villanyrendőrrel
kapcsolatosan évekkel ezelőtt indult egy kezdeményezés és egy társadalmi vita, ameddig ez
nem jut  nyugvó pontra,  addig ennek az előkészítése  nem folytatódhat.  Tájékoztatja,  hogy
további kérdéseire írásban fognak választ adni. Kerek István urat kéri a mikrofonhoz. 

Kerek  István:  A  Tapolcai  civil  szervezetek,  illetve  a  Tapolcai  Polgárőr  Egyesület
képviseletében szólal fel. A Tapolcai Közösségi Házat néhány éve bezárták és önkormányzati
iroda  céljára  hasznosították.  Élénk  közösségi  élet  folyt  Tapolcán,  amelynek  egy  része
továbbra is funkcionálhatna, ha lenne erre megfelelő hely. A volt Közösségi Házon kívül más
lehetséges helyszín nem áll rendelkezésre. Az orvosi rendelők szomszédságában lévő egykori
óvoda épületét pár éve a Tapolcai Polgárőrség használatra megkapta, az állaga viszont annyira
leromlott, hogy közösségi célokra nem használható, külső és belső felújításra lenne szükség.
Ennek  a  mértéke  meghaladja  azt  a  nagyságrendet  amelyet  a  lakosság  meg  tudna  oldani,
szakemberek,  tervezők  munkája  lenne  szükséges.  Elhelyezkedése  nagyon  jó,  jól
megközelíthető,  tehát  alkalmas  lehetne  erre  a  célra.  Kéri  Polgármester  urat,  illetve  a
képviselőket támogassák kezdeményezését. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megköszöni  a  felszólalást,  megkéri  a  helyi  képviselőt,
folytassa le az egyeztetéseket a MIK Zrt.-vel, valamint a Városgazda Kft.-vel és a lehetőségek
függvényében majd választ adnak erre a felvetésre. Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy Rácz
Katalin,  Fekete  Dénes  és  Négyesi  Barnabás  nem  jelent  meg  a  közmeghallgatáson,  több
felszólaló  pedig  a  megadott  határidőig  nem  jelentkezett.  Mindenkinek  megköszöni  a
részvételt  és a munkát.  Azokra a feltett  kérdésekre,  amelyekre  nem adtak választ,  írásban
fognak reagálni. 
Tájékoztatja  képviselőtársait,  hogy  a  Közgyűlés  következő  rendes  ülésére  előreláthatólag
2015. október 15. napján kerül sor.
Megköszöni mindenki munkáját, a közmeghallgatást 9 óra 25 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos
jegyző polgármester
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